
J e g y z ő k ö n y v

Készült Sásd Város Önkormányzatának Képviselő-testülete 2023. szeptember 5. napján tartott 
képviselő-testületi ülésről.

Testületi ülés helye: Nemzetiségek és Civil Közösségek Háza 
7370 Sásd, Dózsa Gy. u. 4.

Jelen vannak: Pintér Gábor alpolgármester, Pál Csaba, Rabb Győzőné, Takácsné
Somogyvári Mária, Urvald Péter képviselők, Koszorús Tímea aljegyző, 
Nagy Lajos László pénzügyi irodavezető, Dr. Kajdon Béla, Tollár 
Mónika jegyzőkönyvvezető.

Igazoltan távol: Dr. Jusztinger János polgármester és Székely Szilárd képviselő

Pintér Gábor alpolgármester köszöntötte a képviselő-testületet és a meghívott vendégeket. 
Megállapította, hogy a képviselő-testület 5 fővel van jelen, az ülés határozatképes, majd azt 
megnyitotta. Elmondta, hogy Dr. Jusztinger János polgármester később érkezik a testületi 
ülésre, igazoltan van távol. Tájékoztatta a testületet és a megjelenteket, hogy az SZMSZ 
értelmében a képviselő-testület üléséről hangfelvétel készül.

Javasolta, hogy a meghívóban kiadott napirendi pontokat tárgyalják meg azzal a módosítással, 
hogy az 1./ napirendi pontot A J  napirendi pontként tárgyalják.

Megkérdezte, van-e valakinek más napirendi javaslata.
További javaslat nem hangzott el, a képviselő-testület az alábbi napirendi pontokat fogadta el:

1. / Helyi Esélyegyenlőségi Program (2018-2023) felülvizsgálata
Előadó: Pintér Gábor alpolgármester 

Koszorús Tímea aljegyző

2. / Víziközmű Gördülő Fejlesztési Tervek (2024-2038) jóváhagyása
Előadó: Pintér Gábor alpolgármester 

Koszorús Tímea aljegyző

3. / Megállapodás V ázsnok Község Önkormányzatával az ívó víz víziközmű-rendszer közös
működtetésére
Előadó: Pintér Gábor alpolgármester 

Koszorús Tímea aljegyző

A J  Beszámoló a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról, a két testületi ülés között 
átruházott hatáskörben hozott döntésekről, valamint a fontosabb eseményekről 
Előadó: Dr. Jusztinger János polgármester

5./ Beszámoló a Népjóléti Bizottság átadott szociális hatáskörben hozott döntéseiről 
Előadó: Rabb Győzőné a Népjóléti Bizottság elnöke
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Pintér Gábor alpolgármester javasolta a testületnek, hogy zárt ülés keretében tárgyalja 
személyi ügyek okán az 5./ napirendi pontot.

A Képviselő-testület a javaslatokkal egyhangúlag egyetértett.

Napirendek tárgyalása:

1.1 Helyi Esélyegy enlőségi Program (2018-2023) felülvizsgálata 
Előadó: Pintér Gábor alpolgármester 

Koszorús Tímea aljegyző

írásbeli előterjesztés -  a programról -  a jegyzőkönyv mellékleteként csatolva.

Koszorús Tímea aljegyző elmondta, hogy a 2018. évben elfogadott HEP utolsó 
felülvizsgálatára kerül sor, amely 2022. évben lett volna aktuális. Ennek ellenére jelentősen 
átdolgozott programról van szó. Nemcsak a HEP-ben foglalt intézkedési terv felülvizsgálatára 
került sor, hanem a teljes programot áttekintették, a helyzetfeltárás is át lett dolgozva, 
jogszabályi kötelezettség miatt. Hangsúlyozta, hogy a program felülvizsgálata fontos a 
hamarosan beadandó pályázatok miatt. A 2023-2028. időszakra szóló újabb ötéves HEP 
készítése szempontjából is előremutató a mostani program felülvizsgálata. így könnyebb lesz 
az újabb program készítése, hiszen a helyzetfeltáró rész elkészült, némi pontosítást kell majd 
elvégezni év végén az új HEP elfogadásánál. A tegnapi napon az újjáalakult Helyi 
Esélyegyenlőségi Fórum tagjai megbeszélést tartottak, ahol áttekintették a programot. 
Felkészültek az új terv készítésének a folyamatára, munkacsoportokat alakítanak, amelyek 
segítséget nyújtanak a polgármesterek részére az intézkedési terv kidolgozásában. Mindazok a 
települések, amelyek a szolgáltatás szempontjából közös intézményekhez tartoznak, tehát a 
hivatal 6 települése, közös fórumot működtet. A Fórum javasolja a képviselő-testületeknek, 
hogy fogadják el a felülvizsgált HEP-et.

Rabb Gvőzőné a Népjóléti Bizottság elnöke elmondta, hogy a Népjóléti Bizottság 
részleteiben megvitatta a programot. Megbeszélték a jövő évet illető teendőket, feladatokat. A 
bizottság elfogadásra javasolja a testületnek a programot.

Pál Csaba képviselő megköszönte a programban résztvevők munkáját. Látható, hogy nagyon 
sok munka van benne. Visszatekintve az évekre úgy gondolta, hogy nagyobbat lépnek előre, de 
sajnos nem így van. Mindenki dolgozik, de ha az esélyegyenlőséget nézik, akkor látható, hogy 
a település lakossága nagyon szegény.

Koszorús Tímea aljegyző elmondta, hogy az egyéni nehézségekre éleződik a program.

Pintér Gábor alpolgármester megköszönte mindenki munkáját, aki ebben a programban részt 
vett. Javasolta a testületnek, hogy az írásban kiadott HEP-et fogadja el.

Megkérdezte, van-e valakinek hozzászólása, kérdése.
Miután kérdés, hozzászólás nem hangzott el, kérte a testületet, hogy szavazzanak.

Sásd Város Önkormányzatának Képviselő-testülete 5 igen szavazattal, tartózkodás és 
ellenszavazat nélkül -  az alábbi határozatot hozta:
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Sásd Város Képviselő-testületének

105/2023. (IX.05.) KTH. számú határozata

Sásd Város Önkormányzatának Képviselő-testülete az egyenlő bánásmódról és 
az esélyegyenlőség előmozdításáról szóló 2003. évi CXXV. törvényben 
foglaltaknak megfelelően, a kétévente előírt áttekintésnek eleget téve a program 
határidőre megvalósult intézkedéseinek teljesítését elfogadva, az áttekintett 
Helyi Esélyegyenlőségi Programot a felülvizsgált Intézkedési Tervvel egységes 
szerkezetben elfogadja.

Határidő: közlésre azonnal
Felelős: Dr. Jusztinger János polgármester

Koszorús Tímea aljegyző/HEP referens

2./ Víziközmű Gördülő Fejlesztési Tervek (2024-20381 jóváhagyása
Előadó: Pintér Gábor alpolgármester 

Koszorús Tímea aljegyző

írásbeli előterjesztés -  a határozati javaslatokról -  a jegyzőkönyv mellékleteként csatolva.

Koszorús Tímea aljegyző elmondta, hogy a terveket a képviselő-testület minden évben 
tárgyalja. A tervek egyrészt az ívó vízrendszerre, amely a paléi rendszerrel közös, másrészt 
pedig a szennyvízrendszerre, amely a felsőegerszegi rendszerrel közös, elkészültek. 
Tartalmazzák a felújításokat, pótlások részt és a beruházásokat, fejlesztéseket is. Miután ez a 
2024-2038-ig tartó időszakról szól, ezért az új kút fúrását ez a terv már nem érinti. Látható, 
hogy a használati díjat közelítő, rosszabb esetben meghaladó költségeket terveznek.

Dr. Kaidon Béla tanácsadó elmondta, hogy korábban komoly szakmai megbeszélést tartottak 
a DRV Zrt-vel. A jövőben komoly döntéseket kell majd meghoznia a testületnek. Többek között 
a kút fúrása azért sincs benne, mert egyrészt lejárt a vízjogi-létesítési engedélyük, ezt meg kell 
hosszabbítani. De a meghosszabbításnál valószínűleg műszaki tartalomváltozás is lesz. Jelenleg 
280 méteres kút került betervezésre 30 mFt-tal. Az árak növekedése miatt ez az összeg kevés, 
a DRV Zrt. javaslata szerint át kell dolgozni a terveket 200 méteres kútra. Megállapodtak abban, 
hogy ennek ismeretében árajánlatokat kémek majd. A kútra mindenképpen szükség lesz, mert 
a vázsnoki kúttal is vannak problémák, egyre kevesebb a vízhozam. Az újtelepi ívóvízellátás 
nagyrészt a vázsnoki kúttól is függ. Jelenleg ide a vázsnoki rendszerről érkezik a víz. 
Amennyiben elkészül az új kút, elképzelhető, hogy Vázsnok Sásdról fog ivóvizet kapni. 
Tájékoztatta a testületet arról, hogy a későbbiekben mód és lehetőség lesz a víziközművek 
felajánlására a Magyar Állam felé. Amennyiben az állam elfogadja, akkor a fenntartási 
költségeket nem az önkormányzatok viselik. Már régóta nem az önkormányzat állapítja meg a 
víz- és szennyvízdíjat. Az önkormányzatok a használati díjból tudták megoldani a felmerülő 
problémákat. A szennyvízrendszernél azonban nagy a költségigény, a szennyvíztisztító 
hamarosan felújításra szorul. Lehetőség van arra is, hogy csak a szennyvízrendszert ajánlják fel 
a Magyar Állam javára. Véleménye szerint 5 éven belül biztosan megoldásra vár a 
szennyvízrendszer felújítása. Ez ügyben további egyeztetések szükségesek.
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Pintér Gábor alpolgármester javasolta a testületnek az írásban kiadott határozati javaslat 
elfogadását.

Megkérdezte, van-e valakinek hozzászólása, kérdése.
Miután kérdés, hozzászólás nem hangzott el, kérte a testületet, hogy szavazzanak.

Sásd Város Önkormányzatának Képviselö-testülete 5 igen szavazattal, tartózkodás és 
ellenszavazat nélkül -  az alábbi határozatot hozta:

Sásd Város Képviselő-testületének

106/2023. (IX.05.1 KTH. számú határozata

Sásd Város Önkormányzatának Képviselö-testülete, mint a DRV_V_524_Sásdi 
vízmű megnevezésű víziközmű rendszer ellátásért felelőse a víziközmű
szolgáltatásról szóló 2011. évi CCIX. törvény 11. § szerint a Dunántúli 
Regionális Vízmű Zrt. által a 2024-2038. időszakra elkészített gördülő 
fejlesztési terv felújítási-pótlási és beruházási tervrészét elfogadja és a gördülő 
fejlesztési tervben meghatározott, 2024. évre vonatkozó munkálatokat a DRV 
Zrt-től megrendeli, valamint az aláírt megrendelő nyomtatványokat a DRV Zrt. 
részére legkésőbb 2023. december 15-ig megküldi.
Tudomásul veszi, hogy a gördülő fejlesztési terv beruházási tervrészének 
bármilyen nemű módosításával kapcsolatban az Önkormányzat, mint ellátásért 
felelős köteles eljárni a 2011. évi CCIX. törvény ide vonatkozó szabályozásai 
szerint. A gördülő fejlesztési terv beruházási tervrészének ellátásért felelős által 
kezdeményezett módosítása esetén a DRV Zrt-t a törvény véleményezési 
jogkörrel jogosítja fel.
Felhatalmazza polgármestert, hogy a szükséges nyilatkozatokat alánja. 
Amennyiben a gördülő fejlesztési tervben foglalt tételek meghaladják a 2023. 
évi használati díj összegét, akkor az elfogadott tervben feltüntetett többletforrást 
az önkormányzat a 2023. év előtti, fel nem használt használati díj terhére 
biztosítja.

Határidő: azonnal
Felelős: Dr. Jusztinger János polgármester

Pintér Gábor alpolgármester javasolta a testületnek az írásban kiadott határozati javaslat 
elfogadását.

Megkérdezte, van-e valakinek hozzászólása, kérdése.
Miután kérdés, hozzászólás nem hangzott el, kérte a testületet, hogy szavazzanak.

Sásd Város Önkormányzatának Képviselö-testülete 5 igen szavazattal, tartózkodás és 
ellenszavazat nélkül -  az alábbi határozatot hozta:
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Sásd Város Képviselő-testületének

107/2023. (IX.05.) KTH. számú határozata

Sásd Város Önkormányzatának Képviselő-testülete, mint a DRV_S_508_Sásd 
szennyvízelvezető és tisztító rendszer megnevezésű víziközmű rendszer 
ellátásért felelőse a víziközmű-szolgáltatásról szóló 2011. évi CCIX. törvény 11. 
§ szerint a Dunántúli Regionális Vízmű Zrt. által a 2024-2038. időszakra 
elkészített gördülő fejlesztési terv felújítási-pótlási és beruházási tervrészét 
elfogadja és a gördülő fejlesztési tervben meghatározott, 2024. évre vonatkozó 
munkálatokat a DRV Zrt-től megrendeli, valamint az aláírt megrendelő 
nyomtatványokat a DRV Zrt. részére legkésőbb 2023. december 15-ig megküldi.

Tudomásul veszi, hogy a gördülő fejlesztési terv beruházási tervrészének 
bármilyen nemű módosításával kapcsolatban az Önkormányzat, mint ellátásért 
felelős köteles eljárni a 2011. évi CCIX. törvény ide vonatkozó szabályozásai 
szerint. A gördülő fejlesztési terv beruházási tervrészének ellátásért felelős által 
kezdeményezett módosítása esetén a DRV Zrt-t a törvény véleményezési 
jogkörrel jogosítja fel.
Felhatalmazza polgármestert, hogy a szükséges nyilatkozatokat aláírja.

Amennyiben a gördülő fejlesztési tervben foglalt tételek meghaladják a 2023. 
évi használati díj összegét, akkor az elfogadott tervben feltüntetett többletforrást 
az önkormányzat a 2023. év előtti, fel nem használt használati díj terhére 
biztosítja.

Határidő: azonnal
Felelős: Dr. Jusztinger János polgármester

3./ Megállapodás Vázsnok Község Önkormányzatával az ívóvíz víziközmű-rendszer 
közös működtetésére 
Előadó: Pintér Gábor alpolgármester 

Koszorús Tímea aljegyző

írásbeli előterjesztés -  a megállapodásról- a jegyzőkönyv mellékleteként csatolva.

Koszorús Tímea aljegyző szóbeli előterjesztésében elmondta, hogy a DRV Zrt-vel folytatott 
megbeszélésen szóba került a vázsnoki víziközmű-rendszer problémája. A vázsnoki 
víziközmű-rendszer Vázsnok község tulajdona, az ott kitermelt víz legnagyobb részét viszont a 
sásdi lakosok fogyasztják és a használati díj is Sásdon keletkezik. Ezt az összeget nem lehet 
felhasználni a vázsnoki kút felújítására. Ez hosszútávon beláthatatlan következményekkel 
járhat. A DRV Zrt. részéről megoldási javaslatként hangzott el, ahogy Pálé Község 
Önkormányzatával is kötöttek megállapodást arra vonatkozóan, hogy egységesítik a 
rendszerüket és az ellátást is. A paléi kút már nem működik, a paléi lakosok Sásdról kapják az 
ivóvizet. A Páléval kötött megállapodást Vázsnokkal kiegészülve módosítanák 2024. január 1. 
napjától. A jogi egységesítés érdekében szükséges a tulajdonosi megállapodás megkötése. A 
Gördülő Fejlesztési Tervek külön-külön készülnek, azokat valamennyi települési 
önkormányzat külön fogadja el.
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Tájékoztatta a testületet, hogy Vázsnok Község Önkormányzatának Képviselő-testülete 
megtárgyalta a napirendi pontot és elfogadta a megállapodást.

Pintér Gábor alpolgármester javasolta a testületnek az írásban kiadott megállapodás 
elfogadását.

Megkérdezte, van-e valakinek hozzászólása, kérdése.
Miután kérdés, hozzászólás nem hangzott el, kérte a testületet, hogy szavazzanak.

Sásd Város Önkormányzatának Képviselő-testülete 5 igen szavazattal, tartózkodás és 
ellenszavazat nélkül -  az alábbi határozatot hozta:

Sásd Város Képviselő-testületének

108/2023. (IX.05. ) KTH. számú határozata

Sásd Város Önkormányzatának Képviselő-testülete az írásban kiadott, 
jegyzőkönyv mellékleteként csatolt víziközmű-rendszeren tulajdonjoggal 
rendelkező ellátásért felelős képviseletéről szóló, Vázsnok Község 
Önkormányzatával kötendő megállapodást elfogadja.
A Képviselő-testület felhatalmazza a polgármestert a megállapodás aláírására.

Határidő: azonnal
Felelős: Dr. Jusztinger János polgármester 

Dr. Jusztinger János polgármester 16:40 órakor megérkezett a testületi ülésre.

Pintér Gábor alpolgármester átadta az ülés vezetését Dr. Jusztinger János polgármesternek. 

Dr. Jusztinger János polgármester átvette az ülés vezetését, köszöntötte a megjelenteket.

4./ Beszámoló a leiárt határidejű határozatok végrehajtásáról, a két testületi ülés 
között átruházott hatáskörben hozott döntésekről, valamint a fontosabb 
eseményekről
Előadó: Dr. Jusztinger János polgármester

Dr. Jusztinger János polgármester elmondta, hogy az utolsó testületi ülésük 2023. június 29- 
én volt. Tájékoztatta a testületet, hogy a nyár folyamán a „Zöldváros-Fedett piac” projekt 
kapcsán a teljesítési határidő módosítása elfogadásra került. Ennek megfelelően a kivitelező 
folytatta a munkálatokat, a beruházás az ősz folyamán elkészül, befejeződik. A projekt részét 
képezi a fásítás, ami a főteret és a Dózsa György utcát érinti. Az ünnepélyes megnyitó és a 
vállalkozók költözése 2024. március második felében várható, a vállalkozókkal ebben 
megállapodtak. Amikor a beruházás befejeződik, a testületnek a következő testületi ülésen meg 
kell tárgyalni, hogy milyen feltételekkel hirdetik meg nyilvános liciten a szabadon álló 
üzlethelyiségeket. Meg kell határozni az induló négyzetméterárat. Egy év elteltével fog 
egységessé válni a bérleti díj minden üzlethelyiségre. Erre a projektre nyertek összesen 205 
mFt+348 mFt-ot.

6



A TOP-os pályázatok közül a hömyéki csapadékvíz elvezető árkok felújítására 50 mFt-ot 
nyertek. Folyik a beruházás, látható az árokrendszer kiépítése. Ennek a beruházásnak 2023. év 
végéig kell megvalósulnia a pénzügyi elszámolással együtt. Az ősz folyamán az ÁMK az 
óvodások számára szemléletformáló programot fog megvalósítani. A TOP Plusz-os 
pályázatoknál 3 nyertes csapadékvíz-elvezető projekt van. Újtelep csapadékvíz-elvezető 
hálózatának fejlesztésére 100 mFt-ot nyertek, ez jelenleg engedélyeztetés alatt áll. A vízjogi 
engedélyre várnak, ezt követően a kiviteli terv elkészülte után kerül sor a közbeszerzési eljárás 
kiírására. A Szent Imre út csapadékvíz-elvezető hálózatának fejlesztésére szintén 100 mFt-ot 
nyertek. Korábban javasolta a testületnek, hogy az erre vonatkozó tervet újra kell terveztetni, 
mivel a főút mellett nem szeretnék a fákat kivágatni. Szeptember végére elkészülnek a 
tanulmánytervek a Kaposvári és az Anna utcákra vonatkozóan, ezt követően lehet benyújtani a 
helyszínmódosításra vonatkozó kérelmet. A Nagyvárad utca csapadékvíz-elvezető hálózatának 
fejlesztésére szintén 100 mFt-ot nyertek, ebben a projektben a holnapi nap folyamán kiírják a 
közbeszerzési eljárást. Az „Épület komplex energetikai korszerűsítése Sásdon” című projektre 
133 mFt-ot nyertek, a Dózsa György utca 33. és a Kossuth Lajos utca 1. szám alatti épületek 
felújítására kerülne sor. Jelenleg folyik a közbeszerzési eljárás, itt van ex ante vizsgálat, két 
hiánypótlás is történt. Ezt követően sor kerül az eljárás lefolytatására és a kivitelező 
kiválasztására. A „Szociális infrastruktúra fejlesztése Sásdon” című pályázatra 100 mFt-ot 
nyertek. Folyamatban van a közbeszerzési eljárás előkészítése, itt is van ex ante vizsgálat, itt is 
volt két hiánypótlás. Ezt követően sor kerül az eljárás lefolytatására és a kivitelező 
kiválasztására. A „Sásd város közösségi, kulturális és sportolási infrastruktúrájának fejlesztése” 
című projektre 250 mFt-ot nyertek. Ennél a projektnél a közbeszerzési eljárás előzetes 
ellenőrzése folyik, a kért hiánypótlást benyújtották. A tervezővel átdolgozták az 
akadálymentesítést, a faház parkolóját és a mosdót. Ez a beruházás a sásdi sportpályán 
kialakítandó rendezvényteret érinti, a rendezvénytérhez külön akadálymentes mosdó 
szükséges. Ezt követően kerül sor itt is az eljárás lefolytatására és a kivitelező kiválasztására. 
A „Sásd város zöld infrastruktúrájának fejlesztése” című projektre 240 mFt-ot nyertek. Ennél a 
projektnél is a közbeszerzési eljárás előzetes ellenőrzése folyik. Itt is volt hiánypótlás, ezen a 
héten kerül majd beadásra. Az „Új egészségház építése Sásdon” című projektre 250 mFt-ot 
nyertek. A közbeszerzési eljárás előzetes ellenőrzése folyik. Egy hiánypótlás megtörtént, ezt 
követően kerül sor az eljárás lefolytatására és a kivitelező kiválasztására. A „Kiállító tér 
létesítése, szolgáltatáscsomag kialakítása” című projektre 250 mFt-ot nyertek. A projekt 
jelenleg tervezés alatt áll, ha elkészül a terv, akkor kerül benyújtásra előzetes bírálatra. 
Lezárásra került két EFOP pályázat. Az EFOP-1.4.2-16-2016-00023. azonosító számú 
„Gyökerek és szárnyak” című projektnél a záró beszámoló és az elszámolás esetleges 
hiánypótlásai után megtörténik a projekt zárása. Az EFOP-3.9.2-16-2017-00044. azonosító 
számú „Humán kapacitások fejlesztése a Hegyháti járásban” című projektnél a záró beszámoló 
és az elszámolás esetleges hiánypótlásai után szintén megtörténik a projekt zárása. Elmondta, 
hogy ezen a nyáron is volt kertmozi, sőt Szentlőrincen is tartottak vetítést. Megköszönte az 
alpolgármester, a Közösségi Ház dolgozói és az önkéntesek önzetlen segítségét, munkáját.

Dr. Kaidon Béla a Zöldváros projekttel kapcsolatban elmondta, hogy a kivitelező ezt a 
beruházást már készre jelentette, de a megrendelő részéről nem került átvételre. Azokat az 
elmaradt részeket javítják, illetve pótolják, amelyekre kifogást emeltek. így a végszámla csak 
akkor kerül kifizetésre, ha teljes egészében minden elkészül, és ennek alapján kerül átvételre.

Dr. Jusztinger János polgármester elmondta, hogy a nyár folyamán a tavalyi évhez hasonlóan 
a gyermekek részére lehetőség volt kéthetes nyári napközis táborra a Sásdi Család- és 
Gyermekjóléti Központ szervezésében.
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Hajós Angéla a Sásdi Család- és Gyermekjóléti Központ vezetője elmondta, hogy a két 
hétben összesen 30 gyermek vett részt a táborban. A táboroztatást a sásdi sportpályán tartották 
két turnusban. Ezenkívül Zánkán is táboroztattak 19 gyermeket.

Dr. Jnsztinger János polgármester megköszönte Hajós Angéla intézményvezetőnek és az 
intézmény dolgozóinak a lelkiismeretes munkáját. Elmondta, hogy a fonyódligeti 
önkormányzati tábor is működött, folyamatos volt a kihasználtság. Fonyódligeten mindkét 
nyugdíjas klubot is megvendégelték. Sásd Város Roma Nemzetiségi Önkormányzata 
szervezésében lehetőség volt a rászoruló gyermekek üdültetésére. A nyár folyamán megérkezett 
a 230 mFt-os támogatás a turisztikai projektre. Továbbá megérkezett a REKI pályázatra elnyert 
16,3 mFt támogatás. A testület korábban elkülönített 10 mFt-ot az óvoda tető javítására és a 
Szent Imre út 14. szám alatti épület lapos tetőjének felújítására. Ezen munkák megkezdődtek. 
Az óvodában 3 db tetőablakot cseréltek, itt a munkák befejeződtek. A nyár folyamán elkészült 
a Deutsch Klub nyári rezidenciájában 3 db klíma felszerelése.

Pintér Gábor alpolgármester elmondta, hogy nyertes pályázati forrásból finanszírozva 1.100 
eFt-ba került a 3 db klímaberendezés.

Dr. Jusztinger János polgármester elmondta, hogy a sásdi benzinkutat felújították, jelenleg 
a patika felújítása van folyamatban. Az augusztus 20-i ünnepséggel kapcsolatban elmondta, 
hogy nagyon felemelő és megható műsort láthattak. Mindenkinek megköszönte a részvételét. 
Bejelentette még, hogy a városban lévő közterületi szemétgyűjtők lefestésre kerültek. 
Tapasztalható, hogy a városközpontban esténként, éjszakánként „nagy élet” folyik. Legutóbb 
például az épülő piaccsamok építési területére másztak be a vandálok, akik miatt a rendőrökkel 
együtt intézkednie kellett. Véleménye szerint megoldás lehetne, ha a polgárőröket díjazásban 
részesítenék, vagy álláshelyet létesítenének településőri munkakörre, aki délután 16 órától akár 
éjfélig járja a várost, és ha szükséges, akkor a rendőrséget értesíti. Fontos, hogy tegyenek 
valamit, mert bármit építenek Sásdon, ezek a garázda elemek tönkretesznek mindent. Az 
önkormányzat két főt alkalmaz a hétvégi szemét összegyűjtésére, de hétfőn mégis tele vannak 
a szemétgyűjtők. A testületnek megoldást kell arra találni, hogy egy olyan álláshelyet létesítsen, 
aki mindezt figyeli és segít a rendőröknek. Ennek részletei a következő testületi ülésen 
előterjesztésre kerülnek. Elmondta, hogy a Tóm Marketet üzemeltető vállalkozónak levelet 
írtak, hogy hívja fel a vásárlók figyelmét arra, hogy a közterületi alkoholfogyasztás nem 
engedélyezett. A bolt előtti padot áthelyeztette máshová, így is megelőzve az ittas személyek 
csoportosulását.

Koszorús Tímea aljegyző tájékoztatta a testületet, hogy a vállalkozóval egyeztetett a felhívás 
ügyében.

Takácsné Somogy vári Mária képviselő elmondta, hogy a saját boltjuknál sem engedélyezik 
az alkoholfogyasztást.

Dr. Jusztinger János polgármester elmondta, hogy Pintér Gábor alpolgármester úr arról 
tájékoztatta, hogy Magyarszéken a helyi lakosok olyan kártyával rendelkeznek, amivel a helyi 
vállalkozóknál 5-10-15 %-os kedvezménnyel vásárolhatnak. Felvetette ennek lehetőségét a 
sásdiak részére is. Ez azt jelentené, hogy az önkormányzat legyártatja a kártyákat, felvennék a 
kapcsolatot a helyi vállalkozókkal. Aki részt venne a programban, ott lenne érvényes a kártya. 
Árajánlatot kért Máté Gábor vállalkozótól tájékoztató táblák és utcanévtáblák, ill. Sásd térkép 
elkészítésére.
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A főútról valamennyi mellékutca kereszteződésében helyeznének ki utcanévtáblákat. Ennek 
költsége összesen 1.300 eFt. Erről a testület a következő ülésen dönthet. Elmondta, hogy 
reggelente a hömyéki buszjárattal mindennapos problémák vannak. Egyes hömyéki lakók úgy 
gondolják, hogy a járat az önkormányzat kötelessége, ezért kérik, hogy a gyerekek mellett a 
szülőket is szállítsa az önkormányzat. Sajnos már feljelentéssel fenyegetőznek egyes szülők. 
Fontos rögzíteni, hogy az önkormányzat a kérésnek nem tehet eleget, mert e feladat ellátására 
sem lehetősége, sem jogosultsága nincs, arra az államtól finanszírozást nem kap. Ha továbbra 
is fennáll ez az állapot, akkor javasolni fogja a testületnek a járat megszüntetését. Korábban 
már megkeresték a Volán Zrt-t buszjárat indítása érdekében. A Volánnak akkor az volt a kérése, 
hogy Hömyéket egyirányúsítani kell, illetve két buszmegállót kell építeni, ami közel 10 mFt- 
os költséget jelentene az önkormányzatnak. A másik lehetőség szerint az önkormányzat 
pályázhat a tanyagondnoki jármű beszerzésére. Hömyék megfelel a pályázati kiírásnak, 
létesíthető tanyagondnoki szolgálat. így megoldható lenne a probléma, a hömyéki lakosok 
Sásdra történő rendszeres beutaztatása.

Pintér Gábor alpolgármester tájékoztatta a testületet, hogy levelet kapott Závogyán 
Magdolna kultúráért felelős államtitkártól, amelyet a Vidám Kórusok Találkozója kapcsán írt. 
A testület részére felolvasta a levelet.

Dr. Jusztinger János polgármester elmondta, hogy a Sásdi Ősz -  Városnapok keretében 
2023. szeptember 22. napján a Vidám Kórusok Találkozóját, szeptember 23. napján a 
Pitefesztivált és szeptember 30-án a sásdi Roma Napot tartják.
Javasolta a testületnek a beszámoló elfogadását.

Megkérdezte, van-e valakinek hozzászólása, kérdése.
Miután kérdés, hozzászólás nem hangzott el, kérte a testületet, hogy szavazzanak.

Sásd Város Önkormányzatának Képviselő-testülete -  6 igen szavazattal, tartózkodás és 
ellenszavazat nélkül -  az alábbi határozatot hozta:

Sásd Város Képviselő-testületének

109/2023. (IX.05.) KTH. számú határozata

Sásd Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a lejárt határidejű 
határozatok végrehajtásáról, a két testületi ülés között átruházott 
hatáskörben hozott döntésekről, valamint a fontosabb eseményekről 
szóló beszámolót elfogadta.

Határidő: azonnal
Felelős : Dr. Jusztinger János polgármester

Mivel több napirendi pont nem volt, Dr. Jusztinger János polgármester mindenkinek 
megköszönte a megjelenést és a képviselő-testületi ülést bezárta.

Kmft.

Koszorús Tímea 
aljegyző
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Sásd Város Önkormányzatának Képviselő-testülete 2023. szeptember 5. napján 
megtartott képviselő-testületi ülésen megjelent képviselők részére

Dr. Jusztinger János

Pintér Gábor

Pál Csaba

Rabb Győzőné

Székely Szilárd

Takácsné Somogyvári Mária

Urvald Péter
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Sásd Város Önkormányzatának Képviselő-testülete 2023. szeptember 5. napján 
megtartott képviselő-testületi ülésen megjelent meghívottak részére

Koszorús Tímea

Nagy Lajos László 

Dr. Kajdon Béla

Dr. Hevesi Éva

Baranya Megyei Kormányhivatal képviseletében:

Galambosné Wágner Éva 

Orsós József 

Zima István 

Gálné Banizs Gabriella 

Meggyesi Mónika 

Orbán Éva 

Hajós Angéla 

Merk Zsolt

Győriné Korom Viktória 

Orsós Józsefné 

Bíró Józsefné
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